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Vítězný snímek Kláry Dziadkiewiczové v letošním
ročníku soutěže Amatérská fotografie.
Kategorie Junior - cena poroty.
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CENA POROTY
kategorie - Junior
1. místo - Dziadkiewiczová Klára* 
2. místo - Blažek Filip
3. místo - Neuer Jiří
kategorie - Senior
1. místo - Mařatka Karel
2. místo - Drahokoupil Marek
3. místo - Zítková Lenka

CENA DIVÁKA
kategorie - Junior
1. místo - Kokešová Sára
2. místo - Čihák Jakub
3. místo - Dziadkiewiczová Klára
kategorie - Senior
1. místo - Mařatka Karel
2. místo - Zítková Lenka
3. místo - Kadlecová Markéta

Výsledky letošního ročníku soutěže Amatérská fotografie 

Vítáme nové občánky Kamenice!

Přijďte si vyzkoušet
orientační běh

Termíny dalších tréninků:
30. 11. Skalsko u rybníčku
7. 12. Těptín, Dlouhý rybník

14. 12. Ládví u rozhledny
21. 12. silnice směr Řepčice, na konci lesa 
28. 12. Pohoří, osada Pohorka
4. 1. parkoviště v lese na Benešovské, mezi

Hlubočinkou a Horními Jirčany
Srazy jsou vždy v 10 hodin.
Tratě: 
Začátečníci 1,5 až 2 km, cca 20-30 minut
Středně pokročilí 2,5 – 3 km, cca 30-40 minut
Pokročilí 4-5km, cca 40-60 minut
Nejpokročilejší trať pro pokročilé na mapě

bez cest

Zúčastnit se může každý.  
Nebojte se, přijďte a zorientujte se!

* viz titulní strana Zpravodaje

Bohužel jsou stupně vítězů jen do 3. místa. Poděkování za svoji snahu
a nádherné fotografie si totiž zaslouží všichni zúčastnění. 

Děkujeme redakce
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je sice čas předvánoční, pro nás ve škole se tento čas v posled-
ních letech mění spíše na čas „předzápisový“. Od 15. ledna do 15.
února probíhají ve všech školách zápisy do prvních ročníků.  Stej-
né je to i v naší základní škole. V posledních letech je to však tro-
chu stresující záležitost, protože všechny školy v našem okolí jsou
plné, přicházejí silné ročníky a příliv dětí zatím ještě bude pokra-
čovat. Každý rok tedy vyhlížíme s obavami, kolik dětí vlastně při-
jde. V současné době není uzavřena žádná smlouva o spádovosti
s okolními obcemi, teoreticky by do kamenické školy měly při-
cházet pouze děti z Kamenice a k ní náležících obcí. Skutečnost je
však jiná, protože podle školského zákona si rodič má právo
vybrat pro své dítě školu. Jediné omezení a důvod pro nepřijetí do
školy je plná kapacita školy. Odvolání proti nepřijetí do 1. třídy
řeší správní odbor Středočeského kraje a úředníci postupují strikt-
ně podle zákona – máte volnou kapacitu, či ne. V naší škole máme
stále ještě rezervu 60 dětí, ale v různých ročnících. Prakticky
máme o dvě kmenové třídy více, ty jsou umístěny v odborných
učebnách, které nejsou příliš vhodné pro celodenní pobyt žáků,
a je to velmi nouzové řešení. V dalších letech se tedy může stát, že
kapacita bude plná, ale v tom případě se do školy nemusí dostat
ani kamenické děti a zastupitelstvo bude řešit problém, kam je
umístit.  Je to hodně začarovaný kruh a podle mne je obec, která
školu zřizuje, ve velké nevýhodě, protože starostí s provozem ško-
ly je opravdu hodně, zejména když kapacita nestačí a v okolních
rozrůstajících se obcích škola není. 

Proto zpráva, že by se v katastru obce Kamenice měly od září
otevřít hned 2 lesní školy, je určitě příznivá. Rodiče budou mít
možnost volby a naší škole se alespoň trochu uleví. Je sice vždy
lepší řešit nedostatek místa než nedostatek dětí, ale chybějící pro-
stor pro naše žáky pociťujeme ve škole všichni. 

A co vlastně děti a rodiče u zápisu čeká? Určitě to nejsou žádné
přijímací zkoušky, ani stresová situace pro dítě. Zkušené učitelky
zjišťují, zda je dítě do školy připraveno, zda umí správně mluvit, je
samostatné, nebojí se a zvládá spoustu jiných dovedností, které by
měly být v tomto věku samozřejmé. I my pociťujeme, že přibývá
dětí, které mají problémy se špatnou výslovností, s vyjadřováním,
je to důsledek rychlé doby, nedostatku času nás rodičů a množství
podnětů a informací, kterým jsou děti od raného dětství vystaveny. 

Myslím si, že nyní kolem Vánoc je ideální čas trochu zapřemýš-
let, zpomalit, a říci si, že čas věnovaný svým dětem je ta nejlepší
investice, kterou můžeme udělat. Čas strávený s dětmi společným
vyprávěním, čtením, pečením cukroví a spoustou jiných běžných
aktivit, je ten nejlepší dárek, který svým dětem můžeme dát.
A nejen v době adventu či o Vánocích. Takové povídání, či společ-
ná činnost s rodiči či prarodiči je pro dítě to nejdůležitější. Bez
počítače či televize se obejde, bez laskavého kontaktu s rodinou ne. 

Proto vám všem, a dětem nejvíce, přeji hodně takového času
stráveného se svými nejbližšími, bez spěchu, nervozity a stresu.
Užívejte si každou společnou chvíli. Vyplatí se to vám i dětem. 

Krásný advent a pohodové Vánoce Pavlína Tolarová

Komunální volby a následnou volbu starosty, rady máme za
sebou. Rovněž nový kontrolní a finanční výbor je na světě, uklá-
dá to zákon. Ale co komise? Jejich vznik již čistě závisí na obci,
jsou to pouze iniciativní a poradní orgány rady obce.

V minulém volebním období působily v obci 3 komise: staveb-
ní, pro sport a kulturu a životního prostředí. Za komisi životního
prostředí mohu shrnout, že měla bez mála 20 oficiálních schůzek
a většina členů pracovala opravdu nadšeně. Za jejich vynaložený
čas, energii a přínos pro obec všem děkuji. Iniciativa komise pro
životní prostředí ochabla v posledním půlroce především v důsled-
ku názorových neshod s radou, jež vedlo k odstoupení 2 členů.

I nyní, po volbách, vzniká diskuse, zda jsou komise podnětné či

zbytečné. Názory se různí. Z mého pohledu je každý, kdo se chce
zapojit aktivně do dění v obci, přínosem. Už jen to, že někdo chce
dobrovolně a bezplatně přispívat ke kvalitnějšímu rozhodování
radních, není k zahození. Vždyť v radě sedí 5 členů, kteří jsou
odborníky ve svém oboru, ale rozhodují o všem.

Nicméně kladu si otázku, zda to musí být zrovna komise?
Pokud se dá dohromady skupina osob zainteresovaných v daném
oboru s myšlenkou pracovat celé 4 roky pro obec, budu pro. Ale
cesty jsou různé, proč třeba nevytvořit pracovní skupinu ke kon-
krétnímu zadání? Stejně je na radě, koho vyslyší a jak rozhodne.
Otázka komisí bude jistě na dalším veřejném zasedání ZOK.

za bývalou komisi pro životní prostředí Hana Kudrnáčová

V pondělí 10. listopadu 2014 se uskutečnilo ustavující zasedání
zastupitelstva obce Kamenice v Kulturním domě Kamenice.
Předsedající „stávající starosta“ Ing. Pavel Čermák přivítal pat-
náct nově zvolených zastupitelů a přibližně třicet přítomných
z řad veřejnosti.
V úvodu uvedl, že se vzdaly svého mandátu Bc. Markéta Kopec-
ká, DiS. a od 4. 11. 2014 nastoupil jako 1. náhradník ze SNK
KAM21 pan Filip Grohmann; Mgr. Lucie Moučková a od 6. 11.
2014 nastoupila jako 1. náhradník ze SNK VAL Kamenice 2014
paní Marie Hajdušková. Zastupitelé složili zákonem předepsaný
slib a následovala volba nových orgánů obce. 

Na zasedání byli zvoleni:
Uvolněný starosta: Ing. Pavel ČERMÁK
Uvolněná místostarostka: Gabriela HEJMOVÁ
Neuvolněný místostarosta: Ing. Petr VALÁŠEK
Členové Rady obce Kamenice: 
Ing. Pavel ČERMÁK – uvolněný starosta
Gabriela HEJMOVÁ – uvolněná místostarostka

Ing. Petr VALÁŠEK – neuvolněný místostarosta
Adam JEDLIČKA
Ing. Tomáš MOJŽÍŠEK
Finanční výbor:
Předseda: Ing. Pavel ZÍTKO
Členové: Stanislav KALAŠ
Jana PROCHÁZKOVÁ
Kontrolní výbor:
Předseda: Ing. Nikola KREJČOVÁ
Členové: Ing. Jan PROCHÁZKA
Ing. Václav VALÍN 

Dále byly schváleny odměny neuvolněným členům zastupitelstva
– neuvolněnému místostarostovi, radním, předsedům výborů
a členům zastupitelstva.

Zastupitelé jmenovali do Školské rady ZŠ Kamenice za zřizova-
tele Mgr. Lucii Moučkovou a Ing. Pavla Zítka.

pokračování na straně 4

Z jednání ustavujícího zastupitelstva obce Kamenice:

Komise
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pokračování ze strany 3

� Zastupitelé schválili bezúplatný převod 1/20 pozemku parc.č.
318/11 o celkové výměře 582 m2 a ideální 1/20 pozemku
parc.č. 318/15 o celkové výměře 81 m2 v kat. území Štiřín
z majetku ČR - Úřadu pro zastupování státu ve věcech majet-
kových do majetku Obce Kamenice.  

� Zastupitelé schválili uzavření kupní smlouvy pouze na poze-
mek parc.č. 777/3 v kat.  území Těptín, obec Kamenice
z majetku ČR – Státní pozemkový úřad za cenu 6.000 Kč do
majetku Obce Kamenice. 

� Zastupitelé schválili uzavření kupní smlouvy na pozemek
parc.č. 646/13 v kat. území Těptín, stavbu studny a objekt
vodárny umístěné na tomto pozemku z majetku SBD Velké
Popovice, se sídlem Kamenice, Sídliště I 12 za smluvní cenu
30.000 Kč do majetku Obce Kamenice. 

� Zastupitelé schválili navýšení závazného ukazatele pro přís-

pěvkovou organizaci ZŠ Kamenice pro rok 2014 – výše přís-
pěvku se navyšuje o 250.000 Kč z důvodů předfinancování
projektu „Cesta“, který je financovaný z dotačních fondů. 

� Zastupitelé pověřili místostarostu Ing. Petra Valáška ve spolu-
práci s finančním výborem zpracováním nových pravidel pro
schvalování rozpočtových opatření. 

� Zastupitelé schválili rozpočtové opatření obce Kamenice č. 9
v roce 2014.

� Zastupitelstvo obce Kamenice svolalo mimořádné zasedání
zastupitelstva na 27. 11. 2014 od 19:00 hodin v Kulturním
domě Kamenice s bodem programu „Problematika dostavby
ZŠ Kamenice“.

� Zastupitelé zvolili do funkce stávající předsedy osadních
výborů s platností do 28. 2. 2015 a uložili předsedům osadních
výborů svolat veřejnou volební schůzi. Zastupitelstvo obce
Kamenice pověřilo místostarostku obce Gabrielu Hejmovou
komunikací s osadními výbory. Jana Havlíčková - OÚ 

Z jednání ustavujícího zastupitelstva obce Kamenice:

Občané Kamenice mohli v poslední době zaznamenat několik sta-
vebních aktivit na území obce. 

V první řadě se po několika letech podařilo zrealizovat kruhový
objezd v Těptíně. Tomu předcházelo kromě vlastního projektu také
spousta vyřizování různých povolení a souhlasů od různých úřadů.
Ale povedlo se! Sice začátek stavby byl poněkud klopotný, ale po
vyřešení vzniklých problémů se stavba již pomalu chýlí ke zdárné-
mu konci. Letos budou dodělány všechny stavební práce a příští rok
dojde k osázení zeleně na ostrůvcích v křižovatce.

I občané Všedobrovic se již dočkali. Chodník alespoň v té části
obce, kde se pohybuje největší množství chodců, se již staví. Pokud
nám to počasí dovolí a stavět se bude nepřetržitě, měl by chodník být
hotov začátkem prosince. I jeho realizaci předcházely nemalé pro-
blémy jak s projektováním, tak i s vyřizováním stavebního povolení. 

Další stavbou, která se velkou měrou dotkne život občanů v ulici
Toulovská, je výstavba vodovodu a kanalizace. Zde na jedné straně
musí být občané velmi tolerantní vůči stavbařům, ale na druhé stra-
ně budou mít (s velkou pravděpodobností) již na Vánoce své nemo-
vitosti připojeny na obecní vodovod a kanalizaci.

Také hasiči se dočkali zateplení Hasičské zbrojnice v Těptíně.
Zateplením dojde k úsporám při vytápění objektu. Stavba by měla
být dokončena začátkem příštího roku.

I v samém centru obce se staví. Díky povodním v loňském roce
získala obec dotaci na opravu povodňových škod. Opravy probíhají
a budou probíhat ve dvou etapách – část letos a část v příštím roce.
Letos se opravy dotkly občanů v ulici K Dubu, kde se opravuje
dešťové odvodnění náměstí.  Dále v ulici Táhlá v Těptíně a Lesní
na Ládví se opravují propustky pod silnicemi, tak aby již nedochá-
zelo k jejich zahlcení při přívalových deštích. V příštím roce se bude
opravovat havarijní stav propustků a bezpečnostního přelivu z Kří-
sovského rybníka, zabezpečení svahu v ulici Ládeveská a několik
dalších propustků v katastru obce. 

Vzhledem k tomu, že byly vypsány další dotační tituly na povod-
ňové škody, požádala obec o další dotace. Pokud vše dobře vyjde,
měly by se během příštího a následujícího roku opravit nejen další
propustky, ale hlavně ulice Okružní a Lotosová. Nyní byly podány
žádosti, ale doposud jsme nedostali vyjádření fondů o přidělení dota-
ce.

A protože obec Kamenice byla úspěšná v přidělování dotací, obdr-
žela také dotaci na rekonstrukci kanalizace na Sídlišti I. Jedná se o
velkou investiční akci, kterou bude opravena kanalizace poškozená
při povodních v roce 2013. V letošním roce byly vyřízeny veškeré
doklady a souhlasy a byl vybrán zhotovitel. Vlastní realizace pro-
běhne v příštím roce.

Stavební práce se nevyhnuly ani náměstí v centru obce. V letošním
roce došlo k úpravě náměstí tak, aby byla oddělena část náměstí na
parkování a centrální část náměstí se stala klidovou zónou pro oby-
vatele a návštěvníky Kamenice. Cílem bylo zajistit bezpečný pohyb
chodců po náměstí, vytvořit prostor pro „minitržnici“ a hlavně otev-
řít travnatou plochu pro odpočinek občanů. Tato úprava byla poříze-
na s minimálními náklady. 

O dalších investičních akcích v příštím roce Vás budeme informo-
vat v některém z dalších čísel Zpravodaje.

Romana Spolková - OÚ

Kamenice a investice 
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Výzva pro žadatele o příspěvek na podporu
kulturní, sportovní a zájmové činnosti na rok 2015
Uchazeči o obecní příspěvek na podporu své činnosti a na akce zařa-
zované do ročního plánu akcí mohou podat své žádosti do 12. ledna
2015. 
Žádosti vyplněné v souladu s platnou směrnicí na formulářích A nebo
B můžete zaslat emailem na adresu podatelna@obec-kamenice.cz,
případně předat osobně na OÚ Kamenice. 
Formuláře/žádosti jsou ke stažení na stránkách obce: 
www.obeckamenice.cz/obecni-urad/formulare-ke-stazeni/
Po tomto termínu budou žádosti projednány Komisí pro sport a kultu-
ru. Eva Kršňáková, člen Komise pro sport a kulturu 

Svatý Hubert, patron myslivců, se pomalu stává také ochráncem našich
podzimních brigád organizovaných Osadním výborem Všedobrovice
a Štiřín. Letos se světec opravdu vyznamenal – postaral se nám během
dušičkového víkendu o teplý slunný den. 

Sešli jsme se v sobotu 1. listopadu v devět hodin v tradičním počtu pat-
nácti lidí (počet se ustálil, účastníci bývají různí) a podle plánu se vrhli na
dva úkoly. Nejvyšší prioritu mělo zateplení střechy hasičárny před zimou.
Díky šikovným rukám místních mužů se teď u kamen ohřejeme víc. Dru-
há část přítomných se věnovala úklidu okolí štiřínských studánek, kde
jsme pracovali již podruhé. Tentokrát jsme si předsevzali vyčistit okolí
cesty a přilehlý svah od skleněných střepů, zbytků lahví, sklenic, ale
i tabulového skla, které tam kdysi někdo pilně vyvážel. Zároveň jsme
chtěli po okraji cesty vyřezat tenké náletové dřeviny, a dát tak větší šanci
stromům, aby mohly lépe růst za příznivějších světelných podmínek. 

Zhruba v jednu hodinu odpoledne jsme mohli setřít pot z čela. V hasi-
čárně se končilo se zateplováním a úklidem, skupina u studánek si stihla
i opéct vuřty na malém ohýnku. 

Postarali jsme se o příjemnější a hlavně teplejší (snad i dostatečně vře-
lou) atmosféru ve všedobrovické hasičárně během nadcházející zimy.
Okolí štiřínských studánek je teď zase o něco hezčí, z cesty se otevřely
krásné výhledy na louky a okraj lesa, na druhou stranu do údolíčka na stu-
dánku Dinku a další. Kultivace tohoto krásného místa tím však ještě
neskončila. Udělali jsme opět kus práce v péči o to, co nám zde zanecha-
li naši předkové. Navíc jsme díky společnému úsilí poznali nové sousedy,
seznámily se i naše malé děti, které už teď vědí, že si mohou spolu hrát.
No řekněte sami, není to krásný výsledek jednoho listopadového dopo-
ledne? Stane se Vám to na vlastní zahradě? Budete-li se k nám chtít příš-
tě přidat, jste vítáni. Jana Kohlová a Michaela Valentová

Všedobrovická hasičárna v listopadu
Listopad, první letošní opravdu chladnější, temný a pošmourný měsíc,

byl ve Všedobrovicích každý pátek prozářen světýlkem linoucím se
z oken a dveří naší hasičárny. 

Kromě již pravidelných deskových her jsme 7. listopadu mezi námi při-
vítali Ing. Danielu Šilhovou, která svým výkladem o důležitosti ochrany
vlastnoručního podpisu pobídla mnohé z přítomných k zamyšlení.
V téměř dvouhodinové přednášce spojené s odpovídáním na četné dota-
zy nám přiblížila základní rozdíl mezi grafologií a písmoznalectvím, růz-
ná nebezpečí, jimž se vystavujeme v podstatě vždy, když se podepisuje-
me, záludnosti padělatelů, ale hlavně zdůraznila možnosti, jak padělate-
lům a podvodníkům nedat šanci. 

Nezapomeňte, že 5. prosince zavítá na pozvání osadního výboru do
hasičárny Mikuláš se svým doprovodem. Mikuláš nás navštíví poté, co se
zatáhne opona loutkového divadélka, které začne v 17 hodin. Ožije také
prostranství kolem hasičárny, kde bude pod stanem připraveno občerstve-
ní - čertovský punč, zázvorový čaj a stejně jako loni ochutnávka vánoč-
ního cukroví. Přijďte se k nám předvánočně naladit.

Jana Kohlová a Michaela Valentová

Svatohubertská brigáda
ve Štiříně a Všedobrovicích

Sdružení Arnika vyhlašuje každoročně soutěž o nejhezčí alej
České republiky. Letos je do soutěže přihlášena také lipová
alej v Kamenici (vedoucí k Ringhofferově hrobce). Za to
velmi děkujeme panu Miloslavu Janovskému, který alej do
soutěže přihlásil.
Do 31. 12. můžete „naší“ aleji dát hlas na 
www.alejroku.cz/2014/lipova-alej-v-kamenici 
Více informací o práci sdružení Arnika se můžete dočíst na
webových stránkách arnika.org -mou-

Hlasujte pro Lipovou alej
v Kamenici v soutěži

Alej roku 2014

Změna podmínek kácení
dřevin rostoucích mimo les

Změna podmínek kácení dřevin rostoucích mimo les - od 1. listo-
padu 2014 nabyla účinnosti nová vyhláška č. 222/2014 Sb., kte-
rou se mění vyhláška č. 189/2013Sb. o ochraně dřevin a povolo-
vání jejich kácení.
Opět je třeba žádat o povolení i na stromy v zahradách.
Naopak bez povolení se smí v zahradách a v zastavěných plo-
chách kácet ovocné stromy.
Povolení je třeba také pro dřeviny, které jsou součástí stromořa-
dí, bez ohledu na jejich velikost. (Stromořadí je souvislá řada
nejméně 10 stromů s pravidelnými rozestupy.)

Pro zopakování
Povolení není třeba:
a) Pro dřeviny o obvodu kmene do 80 cm, měřeného ve výšce

130 cm nad zemí.
b) Pro zapojené porosty dřevin (dřeviny se navzájem dotýkají,

překrývají, prorůstají), pokud celková plocha kácených zapo-
jených porostů dřevin nepřesahuje 40 m2 a nevyskytují-li se
zde dřeviny o obvodu kmene nad 80 cm, měřeného ve výšce
130 cm nad zemí.

c) Pro dřeviny pěstované na pozemcích vedených v katastru
nemovitostí ve způsobu využití jako plantáž dřevin.

d) Pro ovocné dřeviny rostoucí na pozemcích v zastavěném úze-
mí evidovaných v katastru nemovitostí jako druh pozemku
zahrada, zastavěná plocha a nádvoří nebo ostatní plocha se
způsobem využití pozemku zeleň.

V ostatních případech lze povolení vydat jen ze závažných důvo-
dů po vyhodnocení funkčního a estetického významu dřevin.
Povolení vydává Obecní úřad Kamenice, Odbor stavebního
úřadu a životního prostředí
Pro dřeviny, jež jsou součástí významných krajinných prvků
(vodní tok, údolní niva, les, rybník…), je zapotřebí získat souhlas
Odboru životního prostředí MěÚ Říčany.

Orgán ochrany přírody je oprávněn ve svém rozhodnutí o povo-
lení kácení dřevin uložit žadateli přiměřenou náhradní výsad-
bu ke kompenzaci ekologické újmy vzniklé pokácením dřevin. 
Současně může uložit následnou péči o dřeviny po nezbytně nut-
nou dobu, nejvýše však na dobu pěti let.

Šárka Valášková, referent pro životní prostředí
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Král je mrtev, ať žije král…
Tak se ustavilo nové zastupitelstvo, zastu-

pitelé složili slib a rovnýma nohama skočili
do práce. Z 15 členů je 9 zastupitelů zcela
nových, z nich pouze jeden má zkušenosti s prací obecního úřadu.
Těm novým nezávidím jejich nelehkou pozici, ale jak uvedl starono-
vý pan starosta, pokud se někdo nechá napsat na kandidátní listinu,
určitě si o práci zastupitele nastuduje potřebné informace. Nevím
sice kde, protože ještě dnes, kdy píšu tento článek (19. 11.) je na
internetových stránkách obce seznam nově zvolených zastupitelů i
s těmi, kteří dobrovolně odstoupili a místo nich byli zvoleni náhrad-
níci. Doufejme jenom, že předvolební sliby KAM21 o efektivně fun-
gujícím úřadu nejsou pouze sliby předvolebními. 

Protože se jednalo o první jednání nového zastupitelstva, budiž
odpuštěno novým členům, že valná většina (míněno zejména noví
zastupitelé z řad vítězného uskupení) pouze přihlížela. Trochu mne
však zaráží, že nepadaly z jejich strany žádné dotazy. Nechce se mi
věřit, že mají opravdu pečlivě nastudován zákon o obcích, že znají
všechny předchozí souvislosti z minulých zastupitelstev, aby bez uza-
rdění zvedli ruku pro schválení rozpočtových změn, které souvisí
s realizací akcí minulého zastupitelstva. Na druhou stranu oceňuji,
že po poměrně široké diskusi k právě zmiňovaným úpravám rozpočtu
(tzv. rozpočtová opatření), do které se vložilo i obecenstvo, je nové
zastupitelstvo ochotno zavést některé změny, které celý proces zprů-
hlední a usnadní zastupitelům jejich rozhodování.

Mrzí mne, že ani na posledním jednání starého ani na ustavujícím
jednání nového zastupitelstva nezaznělo z úst pana starosty poděko-
vání členům osadních výborů, kteří ve svém volném čase pracovali
v Těptíně, Štiříně-Všedobrovicích a Struhařově, a svou činností při-
spěli k rozvoji místních částí. Snad s příchodem ženy do vedení obce
(místostarostka Gabriela Hejmová) se zlepší také komunikace smě-
rem k osadním výborům.  Účast občanů na jednání zastupitelstva je
velmi tristní, proto možná většina ani neví, že kromě starosty a mís-
tostarostky v uvolněné funkci (budou pracovat pro obec na plný úva-
zek) bude ve vedení obce další osoba – neuvolněný místostarosta –
Petr Valášek, jehož pracovní úvazek na obci bude čítat 1 den v týd-
nu. Podle slov p. starosty, který nás předběžně seznámil s agendou
jednotlivých postů, je tato pozice pro opravdového supermana, šíří
záběru se lehce vyrovná agendě místostarostky. Přeji hodně síly a
trpělivosti. I přes nadpoloviční většinu vítězné uskupení neopustila
vidina hrozby opozičních názorů, protože jak jinak si vysvětlit neo-
chotu nabídnout menšinovým zastupitelům místo v radě obce. Nad-
hled a velkorysost nám stále ještě chybí…

Ještě malá douška na konec: jedním z volebních hesel Kam 21
bylo: „Je daleko důležitější dělat správnou věc, než dělat věci správ-
ně“. Jako heslo je tato věta líbivá, ale za všechny občany Kamenice
bych si přála, aby naše barvitá čeština nebyla tímto způsobem zneu-
žívaná. Obecní úřad není firma, ale má prosazovat věci veřejné, věci,
které jsou v zájmu občanů, a k tomu má poměrně striktní legislativu.
A protože žijeme v právním státě, je přesně dáno, které věci jsou
„správné“ a jak je dělat „správně“. V opačném případě může zastu-
pitel se svou správnou věcí skončit u soudu. A mimochodem, bez
právního rámce je pojem „správná věc“ typickým příkladem subjek-
tivního hodnocení. Správná věc pro jednoho z nás nemusí být sprá-
vnou věcí pro někoho jiného.

Nám i zastupitelům přeji odpovědné rozhodování, nebát se zeptat
a nebát se hlasovat za sebe. Na vesnici by to nemělo být o politickém
uskupení, ale o zdravém rozumu. Dana Boxanová

Jak bude vypadat Kamenice za 10 nebo 15 let?
V Kamenici, která bývala atraktivní rezidenční lokalitou, žiji 17

let. Za tu dobu nemám pocit, že by kvalita života v obci nějak rostla,
někdy spíš naopak. Jezdím po čím dál rozbitějších krajských silni-
cích, leckteré obecní silnice už se silnicemi ani nedají nazvat. Počet
obyvatel se zdvojnásobil, aniž by byla přijata adekvátní opatření
v bezpečnosti dopravy pro chodce, cyklisty a řidiče. Přitom Kameni-

ce zatěžuje své občany vysokou daní z nemovitosti v porovnání s větši-
nou českých obcí a vodné a stočné je snad nejvyšší ve velmi širokém
okolí.

Vím, že v obci, která se skládá z několika navzájem odlehlých částí
a má rozpočet 70 mil. Kč, z něhož nemálo spolkne vlastní provoz obce
a jejího úřadu, se nedají dělat zázraky. 

Vím, že jsme zde měli několik zastupitelstev a hlavně jednoho staro-
stu, jejichž hlavním cílem bylo proinvestovat stovky milionů korun pod
zem, za což dnes platíme splátkami úvěru.

Vím, že se občas objeví nějaký pozitivní krok, pokus o zlepšení, ale
často mám pocit, že je to krok polovičatý, provizorní, bez jasné vize,
strategie a představy o cílovém řešení (nabízí se příklady jako semafo-
ry na nepochopitelných místech, řešení parkoviště před kulturním
domem, řešení dopravy před školou).

Přitom právě v obci s omezenými prostředky je nutné mít jasnou
představu o jasně prioritizovaných cílech, hned poté o krocích, které
k nim povedou a o časovém plánu realizace těchto kroků.

Jako příklad nekoncepčního jednání bych rád uvedl dva příklady
investic – kruhák v Těptíně a rekonstrukce ulice Ke Skále. 

Těptínští už minimálně 8 let volají po bezpečném řešení dané křižo-
vatky, takže kruhák je v tomto směru velice pozitivní věcí, jakkoli
můžeme mít pochyby o jeho podobě. Jenže Těptínští volají i po chod-
níku, který by umožnil bezpečnou chůzi do Kamenice. Nabízelo by se,
že v rámci kruháku se alespoň část chodníku postaví. Nikoli - s chod-
níkem by podle informací z posledního zastupitelstva totiž stál kruhák
1,2 mil. Kč a bez něj stojí pouhých 900 tisíc, takže obec ušetřila 300
tisíc. Priorit je totiž hodně a každý něco někde v obci chceL. 

Přitom na tomtéž jednání zastupitelstvo rozpočtovým opatřením
schválilo navýšení výdajů na silnice o 900 tisíc – pozor, nikoli dopředu,
ale ex post, protože tolik stála v říjnu realizovaná rekonstrukce ulice Ke
Skále. A tu rekonstrukci prý stálo za to udělat proto, že polovinu celko-
vých nákladů zaplatili lidé v této ulici bydlící. Myslím, že koncepční
jednání u těchto dvou investic mi nikdo nevysvětlí (ale zkusit to můžeJ). 

Přitom ponechávám stranou otázku, zda je v pořádku, že občan obce
se zřejmě dostane po slušné a totálně nezdevastované silnici domů jen
tehdy, když si nad rámec běžně placených daní a poplatků ještě něco
připlatí. 

Proč o tom píši? Máme nové, nebo spíše staronové, zastupitelstvo.
Z toho předchozího odešlo několik lidí – u některých z nich byl přínos
pro obec po stránce odbornostní, kompetenční a morální diskutabilní.
V zastupitelstvu zůstali a přišli do něj vesměs lidé, za kterými něco je,
kteří mají chuť, kompetenci a kapacitu obci (a nám) prospět. Součas-
ně už je z velké části vypořádána zátěž investičních akcí starosty Klás-
ka. Přitom pořád zbývá k řešení tisíc věcí v zanedbané infrastruktuře
obce (tím nemyslím jen tu dopravní, ale např. i tu školskou).

Tímto apeluji
– na Vás, zastupitele – zamyslete se před přípravou rozpočtu na rok

2015 nejen nad akcemi pro příští rok, ale nad tím, kde má obec být
za čtyři, deset a více let, dohodněte se na jasných cílech a kon-
krétních krocích, které k jejich naplnění povedou, zveřejněte je a
promítněte je do střednědobého rozpočtového výhledu a do rozpo-
čtu na příští rok. Od těchto cílů neustupujte a pravidelně dělejte,
nejlépe veřejně, jejich odpočet. A přeji Vám k Vaší práci hodně
elánu, štěstí a chuti ke spolupráci,

– na nás, občany – dávejme našim zastupitelům podněty, co chceme
a potřebujeme, aby je zastupitelé mohli včas zpracovat a zohled-
nit do svých cílů. A dávejte jim slušnou formou pozitivní i nega-
tivní zpětnou vazbu k tomu, co a jak dělají. Oni ji možná někdy
nebudou chtít slyšet, ale potřebují ji. Nabízí se k tomu možnost
kontaktu na Vám blízkého zastupitele nebo účast na jednání zastu-
pitelstva. Roman Dziadkiewicz

Reakce na článek
Reaguji na článek pana Zítka v říjnovém Zpravodaji (Z redakční

pošty: Budeme jezdit KAMXIKEM?, pozn. red). Myšlenka vytvořit
zóny na zastávkách autobusů pro autostop považuji za výborný nápad!
Skoro denně jezdím sám do Prahy a z Prahy a už léta si říkám, jak by
bylo bohulibé někoho vždy ráno vzít s sebou. Takto by to bylo pěkně
jednoduché a jistě by se našlo pár lidí, kteří si rádi popovídají se sou-
sedy. Tomáš Smělý 

Z redakční pošty 
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Chodec v silničním provozu 
Počátkem letošního října došlo v odpoledních

hodinách k vážné dopravní nehodě v ulici Ring-
hofferova, v blízkosti ZŠ Kamenice. Desetiletá
dívka se střetla s linkovým autobusem hromadné
dopravy a utrpěla vážná zranění, která si vyžáda-
la lékařské ošetření s následnou hospitalizací
v pražské nemocnici. Okolnosti této nešťastné
události prošetřují policisté ze skupiny doprav-
ních nehod. 

Aby k podobným nešťastným událostem
v budoucnu nedocházelo, je potřeba si uvědomit
také základní pravidla bezpečného chování v sil-
ničním provozu a přenést je i do povědomí našich
dětí, nejmenších účastníků silničního provozu. 

Základní rady jsou uvedeny i v preventivním
projektu „Zebra se za tebe nerozhlédne“, která je
právě určena pro děti - chodce.  Právě chodci jsou
nejpočetnější – a zároveň nejohroženější – skupi-
nou ze všech účastníků silničního provozu. Rizi-
ka, která ohrožují jejich životy a zdraví, vznikají
v důsledku komplikované, často nepřehledné
situace v dopravě, vyplývající z hustoty silniční-
ho provozu, ale především z porušení základních
pravidel bezpečnosti silničního provozu.

Největším rizikem u chodců vzniká především
při činnosti, která se však pro ně stává samozřej-
mostí. Přecházení komunikace, ať už na vyznače-
ných přechodech pro chodce nebo na jiných mís-
tech, je tou nejrizikovější situací. Je potřeba si
uvědomit, že chodec při přecházení silnice kříží
cestu - jízdní dráhu dalšímu účastníkovi silniční-
ho provozu, ať už je to řidič motorového vozidla,
cyklista, či jezdec na koni.

Pro chodce jsou pak následky při střetu s jiným
účastníkem silničního provozu daleko závažnější,
v některých případech i tragické. Při dopravních
nehodách s účastí chodce dochází většinou ke
zraněním, která mohou být i v takovém rozsahu,
že jsou neslučitelná se životem.

nprap. Zdeněk Chalupa
tiskový mluvčí PČR Praha venkov-JIH

� Dne 21. října 2014 v odpoledních hodinách ve Štiříně byli zadrže-
ni muž a žena při vloupání do chaty. Následným šetřením jim
byly prokázány další dva případy krádeží v Olešovicích a Štiříně.
S ohledem na skutečnost, že oba byli bez pracovního poměru,
bydleli na ubytovnách, bylo jim sděleno podezřením z krádeže
a porušování domovní svobody. Poté byli umístěni do cely před-
běžného zadržení, odkud byli následně předání soudci, který jim
již dva dny po dopadení vyměřil trest. 

� Dne 24. října 2014 krátce po poledni bylo při silniční kontrole
vozidla v ulici Jednosměrná zjištěno, že 50letý řidič má soudem
uložen zákaz řízení všech vozidel. Následovalo sdělení podezření
z přečinu maření výkonu úředního rozhodnutí a nyní již čeká na
rozhodnutí soudu.

�V průběhu noci z 10. na 11. listopadu 2014 dosud neznámý pacha-
tel rozbil skleněnou výplň zadních dveří vozidla Škoda Octavia,
které bylo zaparkováno u restaurace Valnovka, a následně odcizil
prázdnou aktovku 

� Dne 12. 11. 2014 mezi 16.15 - 16.25 došlo k odcizení aktovky
s doklady a penězi z vozidla, které bylo zaparkováno v ulici Na
Spojce. Pachatel v tuto dobu rozbil skleněnou výplň zadních dve-
ří a poté odcizil aktovku ze sedadla. 

Připomínám tel. čísla na policejní služebnu na Nové Hospodě:
725 961 501, nebo 974 881 740. npor. Josef Schůt

Policie informuje

Děti se mohou naučit správně chovat v silničním provozu jen
tehdy, když jim rodiče půjdou příkladem. Otázka zní, zda tomu
tak skutečně je – viz následující e-mail, který došel do naší
redakční pošty:

Upozornění pro rodiče, kteří vozí své děti do školy autem:
zajížděním autem na chodník před vstupní bránu areálu
ZŠ Kamenice ohrožujete ostatní děti, které po tomto chod-
níku chodí do školy pěšky! Petra Novotná

Chválí:
� všechny autory vystavující svá úžasná díla na 4. ročníku

Amatérské fotografie
� spolek Tyl za organizaci Kamenického ochotnického divadle-

ní

Kritizuje: 
� způsob a termín, jakým byla obyvatelům sídliště II sdělena

informace o provádění udržovacích prací na odvodňovací sto-
ce v ul. K Dubu, které mají negativní dopad na projíždění
vozidel a parkování. Opět nezafungovala otevřenost a komu-
nikace ze strany obecního úřadu.

� chybějící přechod pro chodce na novém kruhovém objezdu
na Těptín

Děkuje: 
� všem divadelním souborům, které vystoupily v rámci festivalu

Ochotnické divadlení v Kamenici. Stejné díky patří i dětem
z hudebně dramatického kroužku za jejich skvělý výkon

Veřejné oko 
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V Kamenici vyrůstají 

Když jsme na jaře roku 2011 začali snít o Devětsilu jako o spole-
čenství, které poskytne prostor pro výchovu a vzdělávání našich
dětí, byla základní škola součástí snu. Založili jsme lesní mateřskou
školu a dnes vidíme 22 zapsaných spokojených dětí. Děti rostou
a my po 4 letech zkušeností rosteme s nimi. Náš sen se uskutečňu-
je. Pokračujeme s dětmi v započaté cestě.

Je nám ctí představit Základní školu Devětsil, která v září 2015
otevírá v Kamenici svou první třídu. Jsme vděčni za silnou oporu
rodičů dětí ve školce, podporu obce Kamenice a také za spolu-
práci s dalšími zakladateli inovativních forem vzdělávání v rám-
ci hnutí Školy života. 

Naše škola je místem, kde se žáci nejen připravují na život, ale žijí
už tady a teď. Chceme být dětem citlivými průvodci na výpravách
do světa a vlastního nitra, aby se učily vše potřebné pro spokojený
život v dětství i dospělosti. Vzdělávací koncepce školy, na které se
podílel její ředitel Mgr. Jakub Karásek, klade důraz na vnitřní moti-
vovanost k celoživotnímu učení, orientaci v hodnotách a infor-
macích, porozumění v souvislostech a respekt ve vztazích k lidem
i přírodě. Budujeme školu, která děti učí dobře zvládat rychlé pro-
měny dnešního světa a vede je k aktivnímu přístupu.

Základní škola Devětsil je registrována v rejstříku školských
zařízení MŠMT jako soukromá škola malotřídního typu (12-16
žáků ve třídě). Malotřídní koncept nám umožní vytvářet prostor
pro individualitu a vzájemnost ve věkově smíšené skupině stu-
dentů. Zastoupení více věkových kategorií ve třídě je přirozené
a podle výzkumů přínosné zejména pro sociální rozvoj dětí. Pro-
tože předškoláci z Devětsilu zcela nenaplní kapacitu školy, vítáme
zájem dalších dětí a jejich rodičů z Kamenice a okolí. Do školy je
možné se hlásit průběžně. Jak je naší zvyklostí ve školce, s každým

zájemcem jednáme individuálně s dostatkem času na vzájemné
seznámení. Vítáme k zápisu předškoláky, ale i současné prvňáky
a druháky.

Tak jako ve školce chceme s rodiči dětí táhnout za jeden provaz.
Věříme, že spolupráce školy a rodičů je velmi přínosná pro dítě,
rodiče i školu. Díky blízkému sousedství bude propojován i život
naší školky a školy. Některé akce a oslavy tradičních svátků v roce
plánujeme pojmout společně. Škola chce po vzoru naší dobré zkuše-
nosti ze školky vést aktivní obecní život. Protože zážitky děti formují
více než teorie, budeme se často s dětmi pohybovat mimo budovu
školy. Jen se akční rádius se staršími dětmi zvětší. Už nyní předško-
láci s ohledem na koncept školy navštěvují zajímavé akce v okolí
Kamenice či v Praze. K této páteční skupině je možno se přidat.

Zázemí školy v Kostelecké ulici leží na klidné komunikaci
u autobusové zastávky. Prochází přestavbou a i zahrada o výměře
1 500 m2 projde úpravami. V sousedství pozemku je rozmanitý bio-
top – smíšený les s balvany, rybníky, louky a pole. Tento terén bude
využíván v čase výuky a odpolední lesní družiny. Pro všestranný
rozvoj dětí budou při školce organizovány i kroužky s návazností na
probírané téma. 

Základní škola Devětsil plně zajistí vzdělání dětí na prvním
stupni. Poté mohou děti dále pokračovat ve studiu na místní obecní
škole, s níž už jsme předběžně domluveni na určitých formách spo-
lupráce, nebo v nedalekých základních školách s podobným zaměře-
ním. Možností jsou i pražská osmiletá gymnázia.

Pro další informace a kontakty navštivte naše webové stránky
www.skoladevetsil.cz nebo facebook.com/skoladevetsil

Radost a pokoj v adventním čase za tým Devětsilu přeje
Mgr. Veronika Zimmelová

V ZŠ Kamenice neustále narůstá počet žáků a otázka „kam s nimi“ je každý rok palčivější. Kame-
nická škola je zatím jedinou základní školou v obci i jejím blízkém okolí, ale už brzy by přinejmen-
ším rodiče dětí v 1. – 5. třídě mohli mít možnost většího výběru. V Těptíně a ve Skuhři se v září 2015
otevřou nové malotřídky pro nejmenší školáky. Oslovili jsme proto zakladatele obou škol, aby nám
své projekty představili.

POKRAČUJEME V ZAPOČATÉ CESTĚ: 
PŘEDSTAVUJEME ZÁKLADNÍ ŠKOLU DEVĚTSIL

Po školce škola – další stupeň vzdělávání v Devětsilu. V malém počtu je prostor pro individualitu a spolupráci.
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dvě nové základní školy
ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA TĚPTÍN

Co byl hlavní důvod Vašeho rozhodnutí založit v Kamenici
další školu?

Důvodů je několik, tím největším jsou naše vlastní děti. Chceme
jim dopřát možnost vzdělávat se jinak v místě svého bydliště.

V jaké fázi realizace se Váš projekt na malotřídku v tuto chví-
li nachází?

Od 1. září 2015 naše současné aktivity rozšíříme o provozování
mateřské školy a malotřídní základní školy s prvním stupněm.
Žádost o stavební povolení je podána. Při plánování rekonstrukce
stávající budovy a následné přístavby jsme se snažili o propo-
jení venkovního prostoru s vnitřním. Souběžně probíhá tvorba
vzdělávacích programů, výběrové řízení na pozice učitelů a vycho-
vatelů.

Popište nám trochu svoji budoucí školu.
Budeme mít 20 dětí v oddělení školky, 10 dětí v lesním klubu a tří-

du základní školy s výrazně sníženým počtem žáků – max. 16. Plá-
nujeme dvoutřídku, ta je také nejčastějším typem malotřídních škol.
Spojení prvňáčků s druháky a třeťáky do jedné třídy a čtvrťáky
s páťáky do druhé. Ranní družina pro školáky a školka bude otevře-
ná od 7.20, v návaznosti na příjezd autobusu ze směru Kamenice -
Těptín. Tak umožníme snadnou a samostatnou cestu i žákům z okol-
ních vesnic. Začátek školního vyučování posuneme z obvyklých
osmi hodin na dobu, která více respektuje životní rytmus malých
školáků – na půl devátou. Po skončení výuky bude možné navštěvo-
vat odpolední školní družinu nebo zájmové kroužky.

Plánovanou součástí budovy je výdejna jídla, obědy a svačiny budou
zajištěny dovozem z kamenické školy. S budováním tělocvičny nepo-
čítáme, tu zajistíme pronájmem ve škole v Kamenici. Tělocvičné akti-
vity posílíme vydatným pohybem venku, při výuce i o přestávkách, na
výletech, při slavnostech a různých vzdělávacích a zábavných akcích.
S výukou lyžování v blízké Chotouni a s realiza-
cí plaveckého výcviku počítáme. 

Vaše škola bude pro děti od 1. – 5. třídy.
Mohou do vaší školy nastoupit děti všech
těchto ročníků, nebo budete přijímat zatím
jen prvňáčky? 

Ve školním roce 2015/2016 budeme přijímat
prvňáčky a žáky, kteří k 1. 9. 2015 budou začí-
nat 2. – 4. ročník základní školy. Ty všechny do
jedné třídy. Vyjdeme tím vstříc rodinám, které
chtějí mít sourozence ve stejné škole.

Bude Vaše škola nějakým způsobem
„alternativní“? 

Jestliže alternativními označujeme školy, kte-
ré pracují na základě partnerského přístupu
k dětem a respektu k jejich individuálním potře-
bám, pak ano, naše škola bude alternativní.
Vedení dětí ke spolupráci, nesrovnávající hod-
nocení, důraz na zvládnutí učiva ve škole a tedy
minimum domácí přípravy, prostor pro vlastní
iniciativu – dítě přemýšlí, ptá se, pracuje, tvoří.
Komunikace s rodiči. Zapojení se do života
v obci. To jsou důležité prvky našeho vzděláva-
cího programu. Učitel v naší škole je klíčovou
osobou. Musí být opravdovým odborníkem ve
své profesi, mít přirozenou autoritu, nadšení
pro práci. 

Jak vysoké bude školné? 
Protože malý počet dětí ve třídě znamená menší příjmy ze státní-

ho rozpočtu, musí školné od rodičů tento rozdíl vyrovnat. Pro školní
rok 2015/2016 školné základní školy, mateřské školy a lesního klu-
bu nepřesáhne částku 4.000 Kč za kalendářní měsíc. Tato částka
pokryje výuku, sportovní aktivity v rámci organizace tělesné výcho-
vy (plavání, lyžování aj.), školní družinu a vstupy na vzdělávací akce
v rámci výuky (divadla, galerie, výukové programy mimo budovu
školy). 

V jaké škole mohou děti pokračovat, až skončí pátou třídu ve
Vaší škole? 

Náš školní vzdělávací program, vycházející z Rámcového vzdě-
lávacího programu pro základní vzdělávání, garantuje návaznost
při přechodu na státní i soukromé základní školy a nadaným
dětem poskytne dobrou přípravu na studium na osmiletém gymná-
ziu. Pokud rodina podpoří výuku cizího jazyka, mohou žáci
přejít také na školy s dvojjazyčnou výukou. Praxe z podobných
škol ukazuje, že žáci odcházející z 5. ročníku jsou sebevědomí, umějí
dobře komunikovat, prosadit se, zvládají samostatně pracovat,
plánovat svoje činnosti, poučit se z chyb, respektovat pravidla.
Nemají tedy zpravidla při přechodu na jiný typ školy žádné vážné
potíže.

Kdy proběhne zápis? kde se rodiče nohou dozvědět další
informace o Vaší škole?

Na webových stránkách www.plaminek.info pravidelně aktua-
lizujeme informace o našich aktivitách. Zde, kromě kompletního
znění tohoto rozhovoru, jsou elektronické formuláře, které zájem-
cům o školu a školku slouží jako nezávazné přihlášky. Spolek Pla-
mínek Těptín najdete také na Facebooku.

Monika Matoušková



POZVÁNKA
NA PRVNÍ VEŘEJNÉ

PŘEDVÁNOČNÍ ČTENÍ
12. 12. 2014 OD 16.00 hod. pro děti a rodiče

OD 18.30 hod. pro dospělé
V sále s krbem v hotelu Valnovka

Pro vaše děti bude předčítat Marie Hajdušková
a Ladislava Dudková z knihy Zbyňka Malinského

Vánoční pohádky

Pro dospělé bude předčítat herečka, zpěvačka 
a moderátorka Kateřina Brožová

Přijďte posedět k ohni, ke sklence vína 
a zaposlouchat se do příběhů pro malé i velké,

zazpívat si koledy a naladit se předvánočně.

TĚŠÍME SE NA SETKÁNÍ S VÁMI!
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O založení osadního výboru na Ládví
V létě tohoto roku mě moje zákaznice pozvala na divadelní akci

pro děti a rodiče, kterou pořádal osadní výbor ve Všedobrovicích.
Jela jsem se podívat a zažila příjemné odpoledne venku v přírodě,
u rybníčku, kde si své divadélko rozložili kočovní herci pro děti a
na trávě okolo pro ně měli jejich rodiče připravené hry a občer-
stvení. A tady, na tomto místě, se v mé hlavě zrodila myšlenka na
vytvoření osadního výboru na Ládví, pro ládevské osady. Začala
jsem se zajímat, shánět informace a ptát se lidí. Setkala se i s názo-
rem, že na Ládví se to nepovede, že do toho lidi nepůjdou. Ale
povedlo se.

Dne 21. 11. 2014 v hospodě U Vlkové se sešlo 69 trvale bydlí-
cích občanů, kteří svojí přítomností říkají, že jim osud Ládví není
lhostejný a chtějí se spolupodílet na životě v osadách. Věcí, které
bychom chtěli řešit, je spousta – Benešovská silnice, příjezdové
cesty, chodníky a přechody pro chodce. Trápí nás špinavé rybníky,
černé skládky v lesích, že nemáme školku, ale také to, že kromě
pálení čarodějnic a posvícení se v obci nescházíme. 

Veřejné schůze na Ládví se zúčastnil také starosta obce, pan Ing.
P. Čermák s novou místostarostkou paní Mgr. G. Hejmovou. Pan
starosta podpořil naši dosavadní aktivitu s tím, že je velmi naklo-
něn OV ve všech osadách obce Kamenice, protože pomáhají
mapovat osadní problémy a následně je pomáhají řešit. Naším
hostem byla také Ing. Jana Kohlová, která osadníkům Ládví pře-
dala některé své zkušenosti coby členka OV Všedobrovice a Šti-
řín. Za „náš“ osadní výbor byl zvolen předsedou Miroslav Světlík,
dalšími členy jsou: Marie Hajdušková, Mgr. Veronika Forejtová,
Mgr. Vladimír Hladík, Ladislava Dudková, Ing. Nikola Krejčová a
Michela Slámová.

Teď nás čeká schválení OV zastupitelstvem. Chtěla bych tímto
poděkovat za úžasnou účast a podporu všem Ládevákům. Věřím,
že na Ládví vznikne dynamická skupina lidí, která se bude chtít
účastnit opět schůzí zastupitelstva a bude se zajímat a spolurozho-
dovat o tom, jakým směrem se naše osady budou vyvíjet a kam
mohou směřovat. 

Všem, kteří se podíleli na přípravě OV, chci poděkovat zvlášť za
dotažení jeho zrodu. Jsem nadšená z toho, kolik mladých lidí je
v OV Ládví a že mají chuť účastnit se na životě našich osad a pro-
sazovat dobré věci.

Členům OV, kterému práce teprve začne po oficiálním schvále-
ní, chci popřát úspěšné 4 roky volebního období.

Iniciátorka vzniku OV na Ládví 
a zastupitelka obce M. Hajdušková, osadaladvi.cz

Pivovar Velké Popovice 
pořádá dne 7. prosince 2014    

Soutěž o nejlepší vánočku
Pravidla soutěže
9:00–12:00 Přihlášení vánoček do soutěže:
Pro přihlášení vánoček do soutěže je nutné přinést celou upečenou
vánočku do restaurace Velkopopovická Kozlovna v neděli 7. prosince
od 9:00 do 12:00 hodin. Hosteska si převezme od zhotovitele/ky
vánočku a kontakt a přiřadí vánočce identifikační číslo. 
Každý zhotovitel obdrží za vánočku originální půllitr. 

12:00–15:30 Hodnocení vánoček: 
Vánočky se pod identifikačními čísly budou hodnotit v restauraci od
12:00 do 15:30 hodin. Do hodnocení se bude moci zapojit každý pří-
chozí. Doporučujeme hlasujícím setrvat až do vyhlášení výherců sou-
těže, kdy bude vylosován i jeden výherce z řad hlasujících. 

16:00 Vyhlášení nejlepší vánočky:
Vyhlášení nejlepší vánočky (1., 2. a 3. místo) podle počtu získaných
žetonů proběhne v 16:00 hodin v restauraci Velkopopovická Kozlovna. 

Ceny:
1. místo: 24 piv Velkopopovický Kozel 11, dárkový balíček a poukaz do

Velkopopovické Kozlovny
2. místo: 24 piv Velkopopovický Kozel 11 a poukaz do Velkopopovické

Kozlovny
3. místo: 24 piv Velkopopovický Kozel 11 a poukaz 

do Velkopopovické Kozlovny

Slosováni všichni, kteří se zapojili do hlasování, a jeden výherce obdrží
sadu originálních kozlích půllitrů. V případě, že bude kterýkoliv z výherců
mladší 18let, obdrží místo produktů pivovaru alternativní výhru ve stejné
hodnotě.



Jelikož se blíží krásná doba vánoční,… 
chtěla bych vám představit knihu pro děti od 4 let

JAK JEŽÍŠEK NADĚLOVAL RADOST. Není nic
krásnějšího než roz-
dávat radost a štěstí.
Trojice kamarádů
se rozhodne doká-
zat, že hodných lidí
je stále ještě dost,
a začne dělat dobré
skutky. Ježíškovi se
jejich nápad moc
líbí a začne dětem
pomáhat. Přidají se
k němu i jeho
pohádkoví přátelé
Sníček, Pořádníček
nebo Hvězdulka.
S jejich přispěním
tak holčička najde
ztraceného pejska, starý osamělý pán se setká se svojí
rodinou a z protivného kluka se stane prima kamarád…
Pohádkové vyprávění o tom, že pomáhat druhým
vždycky stojí za to.

A ještě pár nápadů na hezký dárek pod
stromeček. 
Jsou tři pohádky,

které by měl každý
znát: O Šípkové
Růžence, O Červené
Karkulce a O dvanácti
měsíčkách. Kdo viděl
film TŘI BRATŘI,
ten si je touto knížkou
připomene, a kdo ho
neviděl, ten si je užije
v nečekaném spojení.
Na stříbrném plátně
hraje Zdeněk
SVĚRÁK vypravěče,
který umí psát i malo-
vat. V knize všechno
kreslil a maloval Vác-
lav Šlajch, na jehož
obrázcích si vaše oči určitě pochutnají.

Další příběh se šťastným koncem, který se skutečně
stal, napsal Jill HUCKLESBY a vyšel pod názvem
ZTRACENÝ JEŽEČEK. Malá Bibi najde na zahradě
opuštěného ježečka. Spolu s rodiči vyhledají pomoc
a pro zvířátko si přijede chovatelka ze záchranné stani-
ce. Ježeček je v dobrých rukou, ale Bibi se po pichla-
vém kamarádovi začne stýskat… Krásný příběh
o lidech s dobrým srdcem, kteří pomáhají zachraňovat
zvířátka.

Příjemné prožití vánočních a novoročních svátků
a vše jen to nejlepší v novém roce přeje všem svým
čtenářům  

Bohumila Roubíčková
knihovnice z Kamenice  

PŮJČOVNÍ DOBA:
Pondělí 8 – 12 13 – 16 hod.
Úterý 12 – 16 hod.
Čtvrtek 8 – 12 13 – 18 hod 
Tel.: 323 671 048, 
e-mail: knihovna.kamenice@tiscali.cz

Novinky z knihovny

12 2014
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Kulturní centrum a Obec Kamenice
Vás srdečně zvou na

V KD Kamenice

Od 9 do 16 hodin
Prodej keramiky, skla i broušeného, svíček, hraček, proutěného zboží,

vánočních ozdob, cukroví, kosmetiky, bižuterie, knih, miniatur, suchých
vazeb a jiného vánočního zboží.

Před kulturním domem prodej zabijačkových výrobků 

Občerstvení po celý den je zajištěno – grilování, domácí klobásy, pivo,
grog a další speciality.

Doprovodný program:
10.00 – „Vánoce na statku“ – vánoční muzikál pro děti  
12.30 – vystoupení flétnového souboru FLAUTI  PICCOLLI

a pěveckého souboru pod vedením Zuzany Štichové
16:00 – rozsvěcení vánočního stromku 

s doprovodným programen

VÝJIMEČNĚ VE ČTVRTEK 

čtvrtek 11. 12. od 19:30
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seznamte se …

Ještě před nedávnem byla paní Magdaléna spokojená maminka
z Valnovky na rodičovské dovolené. Půlroční syn Oskar byl hodné
miminko a díky společnému bydlení s rodiči měla často i hlídání,
takže dost času pro sebe. Měla však pocit, že k úplné spokojenosti
jí něco chybí – pocit seberealizace i mimo mateřskou roli. Chtěla
se naučit něco nového, někam se po delší době opět posunout. 

Magdaléna 
Boušková: 

Od myšlenky
k (sebe)realizaci byla 

krátká cesta
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Jak jste mi při prvním setkání řekla, první myšlenka na změ-
nu se zrodila letos v létě – a pak už šlo všechno rychle.

Ano, je to tak. Před odchodem na mateřskou dovolenou jsem pra-
covala v nadnárodní společnosti v Praze v oddělení marketingu. Prá-
ce mě bavila, ale s narozením prvního dítěte se mi změnily hodnoty
i celkový pohled na život. Dokud budou Oskar a jeho plánovaný sou-
rozenec malí, nechci trávit celé dny v kanceláři nebo na cestě do Pra-
hy a zpět. Uvědomila jsem si, že chci dělat práci, která bude tvořivá,
bude mě těšit a budu ji moci dělat z domova. 

Proto jste se rozhodla právě pro tvorbu webových stránek? 
Sedla jsem si s papírem a tužkou a začala psát možnosti nového

uplatnění, které by s mým vzděláním (Vysoká škola ekonomická,
obor Informační technologie) a praxí (5 let v marketingu) připadaly
v úvahu. Ke všemu jsem připsala, co bych pro novou kvalifikaci
musela udělat a kolik by to stálo. Vylučovací metodou jsem zjistila,
že tvorba webových stránek splňuje všechny mé představy a zároveň
se to zdá být reálné. Jako první krok bylo potřeba absolvovat rekva-
lifikační kurz.

Za kým jste šla s tím, že se chcete naučit tvořit webové strán-
ky? 

Na internetu jsem si našla potřebný rekvalifikační kurz a zaujalo
mě, že u něj bylo uvedeno „možnost proplacení úřadem práce“. Doš-
la jsem si tedy na úřad práce, který pro Prahu-východ sídlí v centru
Prahy na náměstí Republiky, a z přívětivé úřednice jsem vytáhla hned
několik užitečných informací. 

Ta první byla, že o rekvalifikační kurz si může zažádat každý – tedy
nejen nezaměstnaní. Nejdřív se však musíte na úřadě práce zaregist-
rovat. V mém případě jako tzv. zájemce o práci, protože zaměstnání
mám. Stačilo vyplnit jeden papír a počkat na volnou přepážku na
jiném místě úřadu. 

Dále jsem se dozvěděla, že rekvalifikační kurz si může člověk
vybrat sám a následně požádat o jeho proplacení. To jsem také uděla-
la – vyplnila jsem žádost, ve které jsem vysvětlila svou motivaci,
předpoklady i plány do budoucna. Poté zasedla na úřadu práce komi-
se a za několik dní mi poštou domů přišlo vyjádření, že proplacení
kurzu bylo zamítnuto. Dostalo se mi vysvětlení, že komisi se moje
žádost líbila, ale kurz, který jsem si vybrala, se jim zdál drahý. Nabíd-
li mi obdobný kurz, přímo od úřadu práce. Souhlasila jsem a pár týd-
nů nato jsem už seděla „v lavici“.

Jak dlouho kurz trval? 
Tři týdny, každý všední den od 8 do půl druhé odpoledne. Probíhal

v budově základní školy na Praze 4. Ve třídě nás sedělo deset, každý
u jednoho počítače. Musím přiznat, že jsem o kvalitě kurzu měla před
jeho začátkem jisté pochybnosti. Přece jenom, znáte to, co bývá
zadarmo… 

Lektor mi je ale hned první den vyvrátil. Byl mladý, ale v oboru
zkušený a hlavně milý a trpělivý, pokud někdo z nás něčemu nerozu-
měl nebo měl další otázky. Naučil nás tvořit stránky podle nejnověj-
ších trendů a kromě základní látky nás seznámil s mnoha cennými tri-
ky a předal nám informace o zdrojích, které při tvorbě webu pomů-
žou. 

Probíranou látku nejdřív vždy vysvětlil, pak ji v praxi ukázal na
svém počítači a my danou věc zkoušeli zároveň s ním. Občas jsme
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dostali samostatný úkol, abychom si zopakovali dosavadní zna-
losti. Poslední den kurzu jsme skládali závěrečnou zkoušku, jejíž
zadání znělo prostě: vytvořte web.

A od té doby se věnujete tvorbě webových stránek? 
Ano, od té doby sedím skoro každou volnou chvíli u počítače

a tvořím weby. Je to pro mě víc zábava než práce. Ťukám do počí-
tače různé kódy – hlavně v jazyce html a css. Když to ukážu
lidem, kteří kódování neznají, přijde jim to složité a nesrozumitel-
né, ale jakmile do toho proniknete, zjistíte, že je to logické a záro-
veň velmi tvořivé. Web může na konci vypadat přesně tak, jak jste
si ho úplně na začátku nakreslili na papír. Je to něco jako skládat
obraz z malých dílků puzzle. 

Tvorba webových stránek je tak rychle se rozvíjející obor, že je
potřeba neustále sledovat nové trendy a dále se dovzdělávat. Proto
když právě netvořím, pročítám stránky na internetu věnované této
tématice, a dokonce jsem byla i na dalším jednodenním kurzu.

Několika místním podnikatelům jste už pomohla vytvořit
webovky. 

Kromě svých vlastních webových stránek jsem vytvořila stránky
například pro novou Pizzu s sebou na Želivci a pro kadeřnictví Sty-
le ve Velkých Popovicích. Nyní s chutí pracuji na webu pro Mini-
školičku u Pejska rovněž na Želivci. Všechny tři podnikatele jsem
sama aktivně oslovila a dostalo se mi stejné odpovědi: „Web jsem
chtěl/a už delší dobu, ale nevěděl/a jsem koho oslovit, na trhu je tolik
firem. Jsem rád/a, že jste za mnou přišla.“

Svým zákazníkům tvořím web se vším všudy: sestavujeme spolu
strukturu, radím s texty, připravuji grafický návrh, stránky kóduji,
vybírám doménu a webhosting a nakonec pomáhám s tím, aby byly
stránky na internetu dobře vyhledatelné. Není totiž web jako web.
Pomocí jednoduchých šablon si můžete sestavit web zdarma a rych-

le sami, ale takový web pak nelze upravit přesně podle vašich potřeb.
Dřív nebo později vám nebude vyhovovat jeho vzhled, vyskakují na
něm cizí reklamy, vyhledávače jako Google ho mají problém najít,
nezobrazuje se správně v mobilech nebo na tabletech, každoroční
poplatek za webhosting je drahý atd.

Zajímavá je také Vaše podnikatelská filozofie. 
Zaměřuji se na tvorbu stránek pro místní podnikatele. Jsem ráda,

když se můžu spolu s nimi těšit z hotového webu. Využívám pak
jejich služby a jsem ráda, že se známe. Jsme přece sousedi. A z toho
i vychází filozofie mého podnikání a název Web od sousedky. Vždyť
kupujete vajíčka od sousedky? Necháváte se stříhat u místní kadeř-
nice? A kdo chcete, aby vám udělal webové stránky?

Pěkné na mé práci je, že relativně brzo za sebou vidím hotový
výsledek, který pomůže v práci někomu jinému - místnímu. Zároveň
můžu pracovat z domova a v klidu se věnovat své rodině. 

Lucie Moučková

Pokud se i vy rozhlížíte po nové práci, tady je doporučení
od Magdalény Bouškové: zastavte se na úřadu práce.
Jsou velmi ochotní a dají vám aktuální nabídku rekvalifi-
kačních kurzů. Jejich škála je široká – můžete se stát tře-
ba kuchařem, floristkou, pečovatelem, kadeřnicí či grafi-
kem.



14

ZÁKLADNÍ ŠKOLA
Dýňový den neměl chybu
Pátek 17. 10. věnovaly děti ze 4. A nádherným oranžovým dýním.

Podzimní pozdrav ze své zahrádky nám darovala paní Bydžovská
z Krhanic. Moc děkujeme. Nejprve jsme se s dětmi seznámily s dru-
hy dýní a možnostmi jejich zpracování v kuchyni a nakonec jsme se
inspirovaly obrázky s různými technikami zdobení dýní. Pak už se
děti s obrovskou chutí pustily do práce. Za dvě hodiny se dýně pod
šikovnýma rukama dětí proměnily v originální výtvory. Děti byly
nadšené a navzájem obdivovaly dýně svých spolužáků. Nakonec
jsme si společně z dužniny dýní vyrobily pomazánku. Moc nám
všem chutnala. Páteční dýňové dopoledne jsme si opravdu užili.        

Pavla Veselá, tř. uč. 4. A

Zeměpis a dějepis v praxi
Ve dnech 23. a 24. 10. 2014 se žáci 8. a 9. tříd vypravili na exkur-

zi do Polska. Jelo nás celkem 50 žáků a 3 paní učitelky – Olejníčko-
vá, Hartvichová a Pikorová. Navštívili jsme nejprve město Krakow,
které bývalo hlavním městem Polského království, a výstavný krá-
lovský hrad Wawel, tyčící se nad řekou Wislou. Obdivovali jsme také
úchvatné podzemní prostory solných dolů ve Wieličce. Těžila se zde
sůl od 13. století a délka chodeb je prý dlouhá 300 km. Ale co mne
nejvíce zajímalo, byl největší koncentrační tábor za 2. světové války,
Osvietim.

Před návštěvou tohoto místa jsme slyšeli mnoho zajímavých
a přímo neuvěřitelných informací o holocaustu. Viděli jsme také

několik filmů a dokumentů, některé z nich přímo v autobuse. Vědě-
li jsme, že nás čeká jedinečný, ale do jisté míry velmi emotivní až
hrůzný zážitek. Ale co jsme nečekali, a ani jsme si nedokázali před-
stavit, byla ta neskutečně silná negativní aura, která přímo vyzařo-
vala z tohoto místa. Naše průvodkyně vyprávěla velmi poutavě.
Dověděli jsme se také, že denně bylo zplynováno až 12 000 lidí.
Kolik zde zahynulo lidí se přesně neví, ale nejmenší udávané odha-
dované číslo hovoří o 1 100 000  mrtvých, kteří prošli tzv. selekcí,
byli nahnáni do „sprch“a tam otráveni jedem cyklonem B. Jejich
těla pak byla spálena v pecích – krematoriích. Myslím, že nikdo
z nás na tento výlet jen tak nezapomene. Protože kdybychom pře-
ce jenom pozapomněli na to, jaká se zde děla zvěrstva, kdo ví, jest-
li bychom jim v budoucnu dokázali případně čelit!

Marek Bizík, 8.B

Pokračujeme v projektu Cesta k lepší budoucnosti 
Cesta k lepší budoucnosti - tak se jmenuje projekt naší školy finan-

covaný EU, který se snaží přiblížit a propagovat technické obory
vzdělání. V loňském školním roce jsme strávili týden řemesel na
SOŠ stavební a zahradnické i SOU zlatnickém v Praze -Jarově. Záro-
veň si naši starší kamarádi prohlédli několik výrobních továren Stře-
dočeského kraje. Nás tyto exkurze čekají letos.

Naše třídní učitelky nás dobře navnadily, a tak jsme se na obě říj-
nové exkurze velice těšili. 14. října 2014 jsme se vypravili do Národ-
ního technického muzea v Praze, abychom si vyzkoušeli několik
workshopů a prohlédli si tuto významnou instituci. Lektoři nás roz-
dělili do tří skupin, abychom se mohli vystřídat a všechno si vyzkou-

šet. Dostali jsme tablety a plnili různé úkoly. Nejprve jsme prošli
expozicí architektury, stavitelství a designu a vyzkoušeli jsme si tam
i vytvoření urbanistického řešení města podle svých představ. Potom
jsme přešli na výstavu techniky kolem nás - domácích spotřebičů
a nakonec do haly s dopravními exponáty. Neopomněli jsme ani
výstavy o historii nahrávání zvuku a gramodesek, chemii kolem nás
a další. Návštěvu jsme si náramně užili a určitě se tam rádi podívá-
me znovu.

Další exkurzi absolvovaly všechny osmé i deváté třídy ve dnech
15. a 16. října 2014. Tentokrát jsme navštívili Smíchovskou střed-
ní průmyslovou školu. Naši pozorní hostitelé pro nás připravili
náramně zajímavý program. Po představení a prezentaci školy při
přednášce ing. R. Sáblíka, ředitele školy, v jedné z jejích posluchá-
ren jsme si prohlédli školní studentský klub, hudební zkušebnu,
nahrávací audio a televizní studio. Potom jsme byli rozděleni do
skupin, které se seznámily s CNC stroji, strojírenskou výrobou,
programováním, fyzikálními pokusy s optikou, světlem i termoka-
merou, zkusily si sestavit počítač nebo vytvořit vlastní animaci ve
4D Cinema programu. Všem se nám tato návštěva velice líbila,



15

12 2014

někteří dokonce uvažují, že si tuto průmyslovou školu vyberou
k budoucímu studiu. 

Obě tyto exkurze byly pro nás velmi užitečné, protože nám při-
blížily techniku i technické obory, rozšířily nám všeobecný roz-
hled a poskytly motivaci pro budoucí volbu povolání, a to bez
ohledu na to, zda půjdeme na tuto průmyslovku či ne. A představ-
te si, že práce s technikou nás baví!  

Žáci osmých tříd ZŠ Kamenice

Opět bruslíme ve Velkých Popovicích
I v letošním školním roce jsme s žáky čtvrtých tříd využili

v rámci tělesné výchovy nabídky bruslení ve Velkých Popovicích.
Letos nám jsou navíc přiděleni profesionální instruktoři, kteří se
dětem věnují po celou dobu pobytu na ledě. Učí je bruslit, ukazu-
jí dětem nové prvky, hrají s nimi hry, soutěží s nimi aj. Bruslení má
určitou strukturu a pravidla. Je to velmi pěkné zpestření hodin
tělesné výchovy. Rádi bychom proto poděkovali celému týmu
instruktorů, kteří se nám s takovou péčí a trpělivostí věnují po
celou dobu výcviku.

žáci 4. tříd a jejich třídní učitelky

Výsledky dějepisné olympiády 2014-15
13. listopadu 2014 se zúčastnily čtyři desítky příznivců historie

z osmých a devátých tříd školního kola DĚJEPISNÉ OLYMPIÁDY
zaměřené na téma „Pot, slzy a naděje aneb Život je boj“.

A zde jsou nejlepší, kteří postupují do okresního kola: 
1. Kateřina VESECKÁ, 8.B  
2. Tadeáš DIVIŠ, 8.A
Náhradníky budou: 
3. Marek BIZÍK, 8.B 
4. Jiří LANGER, 8.B 
5. Jan VOJNÍK, 8.C.
Blahopřejeme vítězům a děkujeme všem účastníkům! 

Vlasta Hartvichová a Josef Čížkovský, uč. ZŠ

Prvňáci mají letos své „Velkáče“
Představte si, že prvňáčkové mají „své“ deváťáky a deváťáci mají

„své“ prvňáčky. Devátá Bé navázala přátelství s první Bé, navzájem se
navštěvují ve třídě, povídají si, malují pro sebe milé obrázky a na kon-

ci října nám velkáči nabídli, že pro nás zorganizují „halloweenskou pár-
ty“ s přespáním ve škole. Malé děti se moc těšily, připravily si kostýmy,
maminky napekly koláče a bábovky, tatínkové oprášili spacáky.

Deváťáci se překonali v líčení strašidelných obličejů a je pravda,
že jsme se fakt báli! Potmě jsme procházeli opuštěnou školou a byl
to úplně jiný pocit, než když po škole běháme ve dne, kdy je škola
plná světla a štěbetajících dětí. Také jsme skládali puzzle, hledali

cestu v „dýňovém bludišti“, dívali se na pohádku a nejvíc jsme se
vydováděli v tělocvičně, kde jsme soutěžili se svými staršími kama-
rády „ruku v ruce“ a někdy i „nohu v ruce“. Nakonec jsme dostali
sladkou odměnu, ale to už jsme byli všichni unavení a odšupajdili
jsme do knihovny, kde nám maminky pomohly upravit „ležení“.

Pak jsme ještě schroustali „něco málo“ ze svých zásob a ulehli
a spali. No - spali?! Snažili jsme se spát.

Ráno jsme se podělili o zbytek buchet, napili se slaďoučkého čaje,
sbalili spacáky a hurá do třídy! Celý den jsme si vyměňovali své
pocity, postřehy či připomínky.

Tento společný večer prověřil naši samostatnost a nebojácnost
a utužil naše přátelství.

Tak ahóóój!   vaše 1.B a 9.B

K diskusi o MŠ Kamenice:
Reakce na článek „Rezignovat a pár let to vydržet?“ uveřejněný v minulém Zpravodaji

Moje dcera, toho času prvňák, prožila v MŠ Kamenice 4 roky.
Vzhledem ke své povaze nemá problém se zapojit kdekoliv a s kým-
koliv.  Proto byla ve školce spokojená.

Já jsem chodila na třídní schůzky, komunikovala s paní učitelkami
a vznášela náměty či připomínky. Zdaleka ne všichni rodiče to tak
činili, chápu je, ve strachu o místo v MŠ svoji nespokojenost vyjad-
řovali spíše „za rohem“. Potěšilo mě, že se našlo mnoho maminek,
které se dovedly dohodnout a svůj názor nekonfliktním způsobem
zveřejnit. Proto jim chci dát za pravdu, že v podstatě jsem i já na své
náměty většinou slyšela, že to nejde, neboť jsou zvyklé v MŠ to dělat
jinak, zkrátka mají své zaběhnuté stereotypy.

Například prosba, aby děti využívaly zdejší krásnou přírodu Kame-
nice, aby si místo jízdy autobusem vzaly batůžky a vyrazily do okolí,
nebyla téměř vyslyšena. Jen některé třídy sporadicky vycházely na
procházku Kamenicí. Paní učitelky měly mnoho dobrých nápadů, co
s dětmi tvořit. Dcera nosila domů plno krásných výrobků, leckdy mě
však zarazilo, proč z nich nemá upřímnou radost jako třeba nyní
z výrobků ze školní družiny. Pochopila jsem, že v řadě z nich byla vlo-
žena práce dospělých, což bylo patrné i z jejich značné dokonalosti.

Pevně věřím, že tento dialog mezi maminkami a MŠ povede
k zamyšlení a vzájemné spolupráci, nikoliv k rozkolu. Vždyť i v mém
zájmu je, aby nám do školy přicházeli spokojení žáci s dobrými
návyky. Hana Kudrnáčová
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��Prodám byt 1+kk (32,35 m2), Sídliště II, Ka-
menice. Cena 980 000 Kč. Tel.: 602 27 13 27
�� Prodám chatu v Kamenici. Cena
1.800.000 Kč. Tel.: 775 298 840.
�� Hledám v Kamenici garáž k pronájmu
v blízkosti ZŠ. Nabídněte. Tel.: 731 563 599.
E-mail: Ales86@seznam.cz

��Mikrovlnku starší, ale téměř nepoužitou,
dám za 100,- Kč. Tel. 724 353 323.
�� Nabízím tvorbu originálních webových
stránek pro podnikatele z Kamenice a oko-
lí. Více na www.webodsousedky.cz nebo
volejte na číslo 731 552 151.
�� Registrovaná zdr. sestra nabízí pomoc
při péči o vaše blízké včetně osobní asisten-
ce. Zaručuji laskavý a trpělivý přístup. 
verduch@seznam.cz 

��Nabízím výuku či doučování anglického
a francouzského jazyka na Nové Hospodě.
Mgr. Irena Hnízdilová, 775 976 051.
�� Překladatelka–tlumočnice nabízí výuku /
doučování angličtiny a němčiny v Těptíně
nebo s dojížděním k Vám, tel.: 736 688 341.
�� Prodám dětské lyže: HEAD Carve 110
cm, vázání Salomon S305, cena 800 Kč;
ELAN Integra 130 cm, vázání Race EL7,
cena 1 000 Kč. Tel.: 724 532 511.

ŘÁDKOVÁ INZERCE
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Lyžování na nejvyšší hoře Šumavy
Byt 2+1 pro 4 osoby k pronájmu 
Ubytování pod Velkým Javorem v nově zaří-
zeném apartmánu s možností parkování
před domem.
Sjezdové tratě na Velkém Javoru (1456 m.
n. m) všech stupňů obtížnosti, lyžování na
Špičáku, 2 000 km upravených běžeckých
tras.
www.sumava-de.cz, tel. 604 223 238

Zimní stadion Velké Popovice
Odpolední bruslení s hudbou
Prosinec 2014

so 6. 12. 14:30 -  16:30
so 13. 12. 14:30 -  16:30
so 20. 12. 14:30 -  16:30
čt 25. 12. 14:00 -  16:00
pá 26. 12. 13:00 -  15:00
so 27. 12. 14:30 -  16:30
ne 28. 12. 15:00 -  17:00
st 31. 12. 14:00 -  16:00

Podzim 2014 v JC Kyklop
V novém školním roce jsme rozšířili počet tré-
ninků a teď po třech měsících můžeme trochu
hodnotit. Do našeho klubu nastoupil další pro-
fesionální trenér, pan Rostislav Lukš.
V Základní škole v Kamenici máme stále
v pondělí a ve středu 4 skupiny judistů. Novin-
kou je, že do první skupiny nastoupily pouze
školní děti – v současné době jich je 16 a prů-
běžně se hlásí další nováčci. Ostatní skupiny
jsou plně obsazeny.
V Kamenici jsme začali nově působit ve Studiu
MEDUSA. Trénujeme každý čtvrtek skupinu
předškolních dětí a pro závodní skupinu jsme
v Meduse zajistili tolik potřebný třetí trénink
v týdnu. Pokud chceme získávat kvalitní umístě-
ní, musíme i hodně trénovat. Soupeři též nespí.
V Říčanech od září trénujeme každé úterý
a čtvrtek ve zrekonstruované Sportovní hale.
Působíme tam teprve třetím rokem a už se nám
zde formuje nová závodní skupina. 
V Sunny Canadian ve Zdiměřicích též trénuje-
me 2x týdně. Členy jsou žáci školy, ale je mož-
no se přihlásit i z ostatních míst.
Od ledna do března 2015 bude opět probíhat
judistická průprava pro fotbalisty z Kunic. 
Na podzim jsme také s panem trenérem Jose-
fem Brožem jezdili po turnajích. Bohužel jez-
dily především závodnice, chlapci zůstávali
raději v bezpečí domova, přesto jsme získali
krásná umístění:

Český pohár v Brně 
19. 9. 2014   
Tereza Valínová – 
3. místo - ženy
Lenka Štěpánová – 
5. místo – dorost

Český pohár v Teplicích –
11. 10. 2014 
Tereza Valínová – 
3. místo - ženy
Barbova Svobodová – 
6. místo - ženy
Lenka Štěpánová –
3. místo – dorost

Mistrovství České republi-
ky v Plzni – 1. 11. 2014  
Lenka Štěpánová – 
5. místo – dorost – 
po velkém boji prohrála boj
o bronzovou medaili.

Mistrovství České republi-
ky v Jičíně - 8. 11. 2014 
Tereza Valínová a Barbora
Svobodová tentokrát nezabo-
dovaly a cenná umístění při-
padla konkurenci.
Všem našim závodnicím pat-
ří velké uznání za umístění
v mezinárodní a celostátní

konkurenci. Doufáme, že
i ostatní závodníci budou
chtít v budoucnu získávat
takováto krásná umístění.

Kralupy nad Vltavou 
15. - 16. 11. 2014
Turnaj probíhal v sobotu
i v neděli a z našeho klubu
se zúčastnilo celkem 22
závodníků. Někteří již byli
ostřílení z předešlých závo-
dů, ale též s námi jelo 
6 nováčků. 

Výsledky: 
Mláďata
Šticha Jáchym - 2. místo
Zvěřina Jakub - 2. místo
Šimek Rudolf - 2. místo
Thirouard Antoine - 3. místo
Šímek Václav - 4. místo

Starší žáci
Zvěřina Ondřej - 2. místo
Bizík Marek - 2. místo

Ženy
Valínová Tereza - 
1. místo
Svobodová Barbora - 
2. místo
Přípravka
Kolařík Matěj - 2. místo
Nováček Jakub - 2. místo
Otáhal Jáchym - 2. místo
Ichnačáková Sára - 2. místo
Zabloudilová Barbora 
- 3. místo
Litera Lukáš - 3. místo
Urban Benjamin - 3. místo
Rulf Kryštof - 3. místo
Šimek Jakub - 4. místo
Tamaši Kryštof - 4. místo
Voců Richard - 4. místo

Mladší žáci
Adámek Roman - 4. místo
Podlipný Petr - 5. místo

V prosinici nás čeká období zkoušek na vyšší výkonnostní
stupně a do konce kalendářního roku jsou před námi ještě
dva závody: v Domažlicích a Berouně. Za tým trenérů
doufám, že účast bude co největší a případné úspěchy
povzbudí naše závodníky k další činnosti a touze po zlep-
šení. Alena Mairichová, trenérka
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ZÁMEČNICTVÍ ŽELIVEC
OTEVÍRÁNÍ A MONTÁŽE ZÁMKŮ

OTEVÍRÁNÍ AUT A OPRAVA ZÁMKŮ
ZABEZPEČENÍ VAŠEHO MAJETKU
OPRAVY VRAT, PLOTŮ A DALŠÍ...

TEL.: 732 924 921
e-mail: zamecnictviz@gmail.com

www.zamecnictvizelivec.estranky.cz

nabízí prodej krmiv pro drobnochovy:
Kompletní krmné směsi (KKS) pro králíky granulované
KKS KC Kompletní krmivo pro králíky s antikokcidikem 
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 264,- Kč
KKS K Kompletní krmivo pro králíky bez antikokcidika
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 256,- Kč

Kompletní krmné směsi (KKS) pro drůbež.
N1 Pro nosnice do 45. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 285,- / 313,- Kč
N2 Pro nosnice nad 45. týden (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 272,- / 301,- Kč
K1/K1C (s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 3. týdne
(sypké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 274,- / 281,- Kč
K2/K2C(s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 5. týdne (syp-
ké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 272,- / 278,- Kč
K3 Pro odchov kuřic do 10. - 16. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 207,- / 235,- Kč
K3C (s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 10. - 16. týdne
(sypké/granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 258,- / 286,- Kč
Br1 Pro výkrm brojlerů do 2. týdne (sypké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 305,- Kč
Br2 Pro výkrm brojlerů do 5. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 298,- / 326,- Kč
Br3 Pro výkrm brojlerů ukončení (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 288,- / 316,- Kč
Prodej na objednávku v areálu firmy 

BIOPHARM, VÚBVL, a.s. Pondělí – pátek 7:00 – 14:30
Kontakt a informace o dalším sortimentu pí. Krejčíková
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PRODEJ – HYPOTÉKY – POJIŠTĚNÍ

VÝKUPY NEMOVITOSTÍ (I ZADLUŽENÝCH)

Kamenice      602 225 299✆
JARMILA VÁCLAVOVÁ

Želivec 245
tel.: 606 377 788

ZPROSTŘEDKOVÁNÍ PRODEJE
A PRONÁJMU NEMOVITOSTÍ

VODA–TOPENÍ–PLYN

Tel.: 777 145 460
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VEČERNÍ POŘADY
9. prosince 2014 od 19:30 hodin
VÁNOČNÍ KONCERT
ORCHESTRU VÁCLAVA HYBŠE 
host Věra Martinová a další…
Vstupné 300,- Kč

16. prosince 2014 od 19:30 hodin
„ČECHOMOR KOOPERATIVA TOUR 2014“
VÁNOČNÍ KONCERT
Vstupné 450,-/400,-/350,- Kč

26. ledna 2015 od 19:30 hodin
ANI SPOLU ANI BEZ SEBE
Hrají: Jana Paulová, David Suchařípa
Největší komediální hit současné Paříže 
Vstupné 400,-/350,- Kč    

PLESOVÁ SEZÓNA
23. ledna 2015 od 20 hodin
9. NEKUŘÁCKÝ SPORTOVNÍ PLES
k tanci a poslechu zahraje kapela 
Horváth Band 

14. února 2015 od 20 hodin
KAMENICKÝ PLES
K tanci i poslechu hraje
CONCORDIA Show band

DĚTSKÉ POŘADY
15. prosince 2014 od 8:45 a 10:15 hodin
VÁNOCE S KAMARÁDY
Pořad pro děti od 3 do 10 let
Hraje soubor KAMARÁDI z Brna
Vstupné 40,- Kč

13. ledna 2015 od 9 hodin
KOUZLA A ČÁRY TAJEMNÉ PRAHY
Pořad pro ZŠ 1.-4. třída
Vstupné 40,- Kč

1. 11. – 31. 12. opido Těptín
Sedmá pečeť –  výstava obrazů a soch
Madgaléna Stárková-Timplová, Luděk Vondra

6. 12. 2014 od 16:00 hod, Hotel Valnovka
MIKULÁŠSKÉ ZÁBAVNÉ ODPOLEDNE
zdobení perníčků, tvorba řetězů na vánoční stromeček, 
dětský koutek plný hraček, vánoční koledy, nadílka – 
přineste, prosím, svým dětem balíček, který jim Mikuláš nadělí. 

7. prosince 2014 od 9 hodin
VÁNOČNÍ TRHY                        
Tradiční vánoční trhy s prodejem  zabijačkových pochoutek
Program
10:00 -„Vánoce na statku“ vánoční muzikál pro děti
12:30 - vystoupení flétnového souboru 
FLAUTI PICCOLLI
16:00 - rozsvícení vánočního stromku 

s doprovodným programem

HUDEBNÍ VEČERY
5. 12. 2014
ONDŘEJ HAVELKA A JEHO MELODY MAKERS 
Uvádějí pořad „Když zaválí hot-jazz nebo swing!“
Vstupné 400,-/500,- Kč     začátek 19:30 hod.
Předprodej vstupenek na zámecké recepci  - Tel.:255736111-2  

SUKŮV HUDEBNÍ ŠTIŘÍN
14. 12. 2014
TOMÁŠ JAMNÍK (violoncello)
IVO KAHÁNEK (klavír)
Janáček – Dvořák – Martinů - Koukal
Vstupné 250,- Kč     začátek   17:00 hod.
Předprodej vstupenek na recepci  - Tel.:255736111-2  
a v síti TICKETSTREAM

VĚTVIČKOVA PORADNA 
PRO VEŘEJNOST
17. 12. 2014
možnost zakoupení knih
Vstup – zdarma

AKCE VE VŠEDOBROVICKÉ HASIČÁRNĚ
Prosinec 2014

5.12.2014  17:00 hod.
MIKULÁŠ V HASIČSKÉ ZBROJNICI S DIVADÉLKEM. 
Divadélko od 17:00 hod. a v 18:00 hod. přijde Mikuláš. Divadélko
vstupné 60 Kč. Omezený počet mist, rezervace nutná na
kohlova.jana@tiscali.cz.

6.12.2014  10:00 – 16:00 hod.
POHÁR SCRABBLOVÉ VŠESTRANNOSTI – 2. kolo, 
bližší informace na www.scrabble.kamenice.sweb.cz

20.12.2014  13:00 – 17:00 hod.
VÁNOČNÍ TRHY PRO OPOZDILCE VE VŠEDOBROVICÍCH.
Sháníte poslední vánoční dárky či ozdoby? Chcete se naladit na
vánoční vlnu? Budou Vás čekat stánky s tradičními českými řemesly:
vůně vánočního punče a cukroví.

26.12.2014  16:00 hod.
DESKOVÉ HRY

17.1.2015  18 hod.
Veřejná schůze Osadního výboru Všedobrovice a Štiřín spojená 
s volbami do osadního výboru. Místo konání: hasičská zbrojnice ve
Všedobrovicích

V hasičské zbrojnici je možno hrát stolní tenis (klíče jsou u Petry
Pařízkové a Jany Kohlové). Zároveň je možné hasičskou zbrojnici
pronajmout pro různé rodinné i firemní akce.

Ringhofferovo nám. 434, 251 68 Kamenice
tel. 323672643, 731045466 e-mail: kckamenice@obeckamenice.cz,
www.obeckamenice.cz

10. prosince 2014 od 19:30, přísálí pizzerie San Siro
Promítej i ty: Na sever od slunce
pořádá skautské středisko Kamenice1 v hotelu Valnovka 

12. prosince 2014 v hotelu Valnovka 
PRVNÍ VEŘEJNÉ PŘEDVÁNOČNÍ ČTENÍ
od 16.00 hod. pro děti a rodiče
od 18.30 hod. pro dospělé

20. prosince 2014, 10 – 16 hod. 
VÁNOČNÍ ČESKÝ POHÁDKOVÝ JARMARK
na staré návsi u kapličky v Těptíně


